
Zakon, ki je v konceptu zgrešen
Izvoz, ki ga ustvarijo delovne organizacije z območja
občine Center se je v prvih dveh mesecih lanskega
leta več kot prepolovil v primerjavi z istim obdobjem
lani in je znašal komaj 42,1 odstotka. Izguba je kar za
425 odstotkov večja kot lani. Pojavilo se je kar 27
izgubašev, medtem ko jih lani še ni bilo — razen
elektrogospodarstva in železnice, ki pa sodita v pri-
stojnost republike.

Poročilo z vse prej kot vzpod-
budnimi podatki pa ni prav nič
vznerriirilo delegatov zbora zdru-
ženega dela občinske skupščine,
ki naj bi ga obravnavali na seji 28.
maja. Po uvodni in temeljiti obra-
zložitvi predstavnika izvršnega
sveta se je oglasila samo delegat-
ka 9. konference delegacij, ki je
podrobno opisala težak položaj
železniškega gospodarstva, ki je s
23,6 milijarde primanjkljaja pred
najhujšo katastrofo doslej. Drugi
delegati so mirno obsedeli na svo-
jih mestih in brez razprave spreje-
li vnaprej pripravljena stališča, ki
jih je prebrala predsednica zbora.
Zbor združenega dela je tako že
drugič (podobno je bilo tudi na
aprilski seji) ostal tih ob dogaja-
njih, ki bi ga morala najbolj vzne-
miriti.

Tisto, kar se ni zgodilo v zboru
združenega dela so deloma storili
delegati v zboru krajevnih skup-

nosti. Opozorili so na nekatere ne-
točnosti v poročilu, zlasti ostro pa
so napadli sistemske ureditve. Si-
stem ekonomskih odnosov s tuji-
no ni nedodelan ampak slab, so
dejali. Odpraviti ga moramo, za-
kaj zakon o zunanjetrgovinskem
poslovanju je v konceptu zgrešen.

Občina lahko kaj malo vpliva
na urejanje gospodarskih razmer.
Lahko pa prek delegatov v drugih
organih predlaga določene spre-
membe. Bistvo naših gospodar-
skih težav je zmanjševanje aku-
mulativne sposobnosti delovnih
organizacij. Povsem smo zanema-
rili inovativno dejavnost in smo
se navadili, da prihranke, ki naj bi
nam jih prinesla, najdemo v višjih
cenah pod plaščem inflacije. Za-
radi poseganja v cene deformira-
mo trg. Za slab izvoz je kriva neu-
strezna zakonodaja, zanjo pa je
odgovorna federacija. Pobralo
nas bo, če ne bomo tega spreme-

nili v najkrajšem času. Organiza-
cije združenega dela ne morejo bi-
ti tržno usmerjene, če jim drugi
določajo osebne dohodke in aku-
mulacijo. Vloga neposrednega
proizvajalca pri odločanju je iz
meseca v mesec slabša.

Nekoliko manj kot o gospodar-
jenju so se delegati zbora krajev-
nih skupnosti razgovorili ob na-
slednji točki dnevnega reda, ko so
obravnavali aktualna vprašanja
razvoja gostinstva in turizma v
naši občini. Iz razprave povzema-
mo, da poročilo ne zajema tistega,
kar bi občina lahko napravila na
področju turizma. Novi hoteli te-
ga ne bodo rešili. Glavni problem
na tem pdoročju je ustrezna po-
nudba. Žaradi reorganizacije Go-
stinskega podjetja Ljubljana (ki
jo predvidevajo) pa ne bomo prav
nič izboljšali ponudbe in kvalitete
naših storitev. Turisti potujejo po
svetu pač zato, da bi nekaj videli
in doživeli. In kaj jim nudimo?

Ljubljanski grad je bil še pred
leti najbolj obiskana turistična
točka v Sloveniji - takoj za Po-
stojnsko jamo. Danes je še vedno
razkopan in prej v sramoto kot
kaj drugega. Plečnikovo razstavo
so nam postavili Francozi, mi pa
še vedno ne vemo, kam jo bomo
namestili, ko se bo spet vrnila v
Ljubljano. Mesto je umazano, za
goste, ki bi se dalj časa zadržali
pri nas, nimamo urejenih šport-
nih objektov. Obratovalni čas go-
stinstva je tak, da gost, ki slučaj-
no obišče večerne prireditve -
koliko jih pač je - ne more potem
nikamor drugam kot spat. Občina
se otepa vsakega novega lokala in
se spreminja v spalno naselje.

Vsi trije zbori občinske skupš-
čine so med drugim obravnavali
še poročilo o obrambnem in sa-
mozaščitnem usposabljanju v
Centru. N. I.


